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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mennyi támogatás áll rendelkezésére az 
önkormányzatoknak csapadékvíz okozta károk enyhítésére, csapadékvíz-elvezető rendszerek 
kiépítésére?" 

Tisztelt Miniszter Úr!
 
2021.  július  19-én,  a  hajnali  órákban  bekövetkezett  felhőszakadás,  a  lezúduló  hatalmas
csapadékmennyiség  Budapest  XXII.  kerületének  több  pontján  is  komoly  problémát  okozott.
Emberéletben  szerencsére  nem  esett  kár,  anyagi  javakban  viszont  igen.  A  történtek  ismét
rávilágítottak a Hosszúréti patak ügyének évek óta húzódó megoldatlanságára – a patak ezúttal is
kilépett medréből és elárasztotta a környező portákat -, de a nagy mennyiségű víz másutt is kihívás
elé  állította  az  ingatlanjaik  miatt  aggódókat.  A  domborzati  adottságok,  ahogy  azt  Budafok-
Tétényben  is  látjuk,  még  súlyosabbá  tehetik  a  helyzetet.  Nem  csupán  magántulajdonú
ingatlanokban, de például a Budafok-Tétény életében jelentős szerepet betöltő, határainkon túl is
ismert Törley cég és más vállalkozások telephelyein is jelentős károkat okozott a Nagytétényi útról
bezúduló  víz,  legyen  szó  épületekről,  gépekről  vagy  alapanyagokról.  2010-ből  mindannyian
emlékezhetünk a Hosszúréti patak kiáradására, a felborult hordók miatti olajszennyezés ügyére is.
A globális klímaváltozás egyik jeleként fel kell készülnünk arra, hogy az ilyen és ehhez hasonló
extrém időjárási helyzetek egyre gyakoribbá válnak. A Belügyminisztérium vis maior támogatása
jelentheti  az  egyik  segítséget  a  károk  enyhítéséhez,  azonban  a  meglévő  csapadékvíz-elvezető
rendszerek  bővítéséhez,  vagy  teljesen  új  csapadékvíz-elvezető  rendszerek  kiépítéséhez  más
támogatási  formákra is  szükség lesz.  A Hosszúréti  patak ügye is  csak a kormány és az érintett
önkormányzatok együttműködésével oldható meg.
Ezért kérdezem t. Miniszter Urat:
A  vis  maior  támogatások  mellett  milyen  egyéb  támogatási,  pályázati  formák  állnak  az



 
önkormányzatok rendelkezésére a csapadékvíz-elvezetési beruházások megvalósításához?
A minisztérium biztosít segítséget az önkormányzatoknak az összegek lehívásához?
Mikorra várható a kormányzat érdemi segítsége a Hosszúréti patak ügyében?
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